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MUISTIO 
Karvianjoki –ryhmä 
5. kokous 
 
Aika: Tiistai 11.12.2007 kello 10.10-14.20 
Paikka: Virastotalo, Viittatie 1 38600 Lavia 
 
 
 
1. Avaus  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen. Jäsen/osallistujaluettelo päivitettiin muistion liitteeksi. Kunnanrakennusmestari Tapio 
Peltoniemi kertoi kunnan lukuisista vesistöistä ja niihin kohdistuneista paineista ja toimenpiteistä – tunnetuin näistä on 
säännöstelty Karhijärvi.  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
4. kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjoen vesistön kunnostuksessa –hankkeen tuloksia  
 
Mika Marttunen, Heikki Mäkinen ja Riku Varjopuro esittelivät neljässä osahankkeessa toteutettua työtä, tuloksia ja kerty-
neitä kokemuksia. Hankkeesta laaditaan loppuraporttia, joka tulee yleisesti saataville Internetiin 
www.ymparisto.fi/satavesi: 
 
Osahanke 1. 
Karvianjoen vesistöalueen kehittämisohjelman laadintaa tukeva jäsentelytyö. Mika Marttunen, Mikko Dufva, Olli-Matti 
Verta, Minna Kaljonen ja Riku Varjopuro.  
Osahanke 2.  
GIS-työkalun kehittäminen. Suvi Mikkola, Heini Lähteenmäki ja Heikki Mäkinen.  
Osahanke 3.  
Vesienhoito ja maankäyttö - Karvian kunnan pilottihanke. Ville Hokka, Kati Martinmäki ja Heini Lähteenmäki.  
Osahanke 4.  
Karvianjoki –ryhmän työ ja toiminta – huomioita vuorovaikutteisuudesta. Minna Kaljonen ja Riku Varjopuro.  
 
Karttapalvelusta käydyssä keskustelussa (Teemu Tuovinen, Jorma Pohjavirta, Heikki Mäkinen, Juhani Dahl, Kari Ranta-
aho, Mika Marttunen ja Elina Joensuu) todettiin että Karvianjoen karttapalvelun kehittämistarpeita ovat ainakin aito vuo-
rovaikutteisuus ja laadukkaammat, pienessäkin mittakaavassa informaatiota tarjoavat kartat sekä toteutettujen ja uusien 
hankkeiden karttapohjat. Karttapalvelun edelleen kehittäminen on vireillä – Länsi-Suomen EAKR-toimenpideohjelmalle 
pyritään jättämään hakemus teemahankkeeksi 14.01.2008 mennessä. Todettiin myös, että useita erilaisia karttapalvelui-
ta on nyt olemassa - jatkossa tarvittaisiinkin yhteinen toimija kuten Suomen ympäristökeskus tai ympäristöministeriö, 
joka voisi linjata yhteisen pohjaratkaisun erilaiselle ympäristötiedolle. 
 
Karvianjoki-ryhmän toiminnasta Juhani Dahl, Elina Joensuu ja Kari Ranta-aho kiteyttivät, että on olennaista ja samalla 
haasteellista saada alueen kaikki intressitahot sitoutumaan toimintaan. 

http://www.ymparisto.fi/satavesi


        

 2 

Mika Marttunen esitteli Karvianjoen vesistöalueella osa-alueittain jo toteutettua hankealoitteiden kirjaamista  ja sitä var-
ten kehiteltyä arviointilomaketta  sekä täydentävien hanketarpeiden arviointia kolmesta näkökulmasta lähtien. Uudelle 
aloitteelle voi olla tarvetta, jos nykyisissä aloitteissa on "aukkoja" jonkin tekijän suhteen: 
 

• Alueellinen kattavuus: kattavatko aloitteet ja suunnitteilla tai käynnissä olevat hankkeet kaikki alueet, joissa on-
gelmia on tiedossa?  

• Ongelmakattavuus: kattavatko aloitteet ja suunnitteilla tai käynnissä olevat hankkeet kaikki keskeiset ongelmat? 
• Tavoitekattavuus: huomioidaanko aloitteissa ja suunnitteilla tai käynnissä olevissa hankkeissa riittävästi tärkei-

nä pidetyt tavoitteet?  
 
Ryhmä esitti useita aloitteita uusiksi ja kehittämisohjelman nykyvaiheesta puuttuviksi hankkeiksi, jotka kirjataan 
kehittämisohjelmaan. 
 
Todettiin, että kehittämisohjelmaan tarvitaan jonkinlainen tietopaketti Karvianjoen vesistöalueella vuosien varrella 
jo toteutetuista ja omilla tahoillaan vireillä olevista hankkeista. Kehittämisohjelman toimenpidetaulukon on tarkoitus 
olla "työsuunnitelma", jossa ovat esitetyt aloite-, suunnittelu-, hakemus- ja toteutusvaiheessa olevat hankkeet. Lisäksi 
todettiin, että viranomaistyönä laadittava VHA 3 vesienhoidon toimenpideohjelma ja vesistöalueen kehittämisoh-
jelma on tarpeen linkittää. 
 
 
4. Vesistöalueen kehittämisohjelman tilanne ja jatkotoimet  
 
Elina Joensuu esitteli vesistöalueen kehittämisohjelman 31.10.2007 päivitetyn tilanteen. Keskeisiä tavoitteita ja toimen-
pidetarpeita on tunnistettu vuoden aikana systemaattisesti Arviointi-alaryhmän kehittämisohjelman laadintaa tukevassa 
jäsentelytyössä. Samalla koottiin toimenpidetaulukkoa vesistöalueen toteutumattomien kehittämishankkeiden aloitteista. 
Työ oli osa "Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjoen vesistön kunnostuksessa 2006-2007" –hanketta. Kehittämisoh-
jelman sisältö eli osahankkeen loppuraporttiluonnos ja toimenpidetaulukko ovat muistion liitteinä. Ne ovat myös kom-
mentoitavina Internetissä www.ymparisto.fi/satavesi 31.12.2007 saakka. Kehittämisohjelman täydentämistä ja 
päivittämistä on tarkoitus toteuttaa jatkuvasti Karvianjoki-ryhmän työskentelyssä. 
 
Laadittiin luonnos Karvianjoki-ryhmän toimintasuunnitelmaksi 2008: 
       
1. Kehittämisohjelman täydentäminen 

• Tavoitteet 
• Toimenpidetarpeet 
• Hankealoitteet 
• Vesienhoidon toimenpideohjelman ja vesistöalueen kehittämisohjelman linkittäminen 
• Muu täydentäminen 

 
2. Kehittämisohjelman toteuttaminen 

• Hankkeiden valmistelu alaryhmissä 
• Muu toteuttaminen 

 
3. Ryhmän työskentely 

• Kokoukset I ja II 
• Kesäekskursio 
• Muu yhteydenpito 
• Ryhmän kokoonpanon täydentäminen. 

 
Luonnoksesta pyydetään Karvianjoki-ryhmän kommentteja elina.joensuu@ymparisto.fi hyvissä ajoin ennen SA-
TAVESI-vuosikokousta 13.03.2008, jolloin toimintasuunnitelma vahvistetaan. 
  
 
5. Tiedoksisaattoasiat  
 
Elina Joensuu esitteli tämänhetkisen tilanteen Karvianjoen kunnostusohjelmasta 2007-2015. Kaaviosta käy ilmi Karvi-
anjokeen liittyvä yhteistyö päivitettynä vuodesta 2008 - alkaviksi suunnitelluilla hankkeilla: 

 

http://www.ymparisto.fi/satavesi
mailto:elina.joensuu@ymparisto.fi
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SATAVESI-OHJELMA 

2007-2013 
 
 

 
KARVIANJOEN 

KUNNOSTUSOHJELMA 
2007-2015 

 

 
KÄYNNISTYSHANKE 

2006-2007 
 

 
OHJAUSRYHMÄ 

JA 
TUKIYKSIKKÖ 

 
KOORDINAATIORYHMÄ 

JA 
KOORDINAATTORI 

 

 
 

SÄÄNNÖSTELYHANKE 
2007-2009 

 
 
VESISTÖALUERYHMÄT 
1. Karvianjoki 
2. Kokemäenjoki 
3. Eurajoki-Lapinjoki 
4. Selkämeri 
 

 
 
 

KARVIANJOKI-RYHMÄ 

 
 

VUOROVAIKUTUSHANKE 
2006-2007 

 

 
TEEMARYHMÄT 
1. Menetelmät ja tekniikka 
2. Tutkimus 
3. Ympäristötietoisuus 
 

 
KARVIANJOEN 

KEHITTÄMISOHJELMA 
2007 - 

 

 
LISÄÄ HANKKEITA 

2008 - 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Elina Joensuu ja Juha Vanhapaasto kertoivat, että Satakunnassa rahoitusohjelmista 2007-2013 Manner-Suomen 
maaseutuohjelma MAKEn rahoitushaku on alkanut, mutta tietoteknisten ongelmien vuoksi päätösten teko viivästyy ke-
väälle 2008. Kuitenkin esimerkiksi Pohjois-Satakunnassa Leader-hankkeiden toteutuksia on jo aloitettu "omalla riskillä".  
Länsi-Suomen elinkeino- ja kilpailukykyohjelma EAKRn rahoitushaku on alkanut ja 14.01.2008 mennessä jätettyjä ha-
kemuksia käsitellään seuraavaksi. Muita ohjelmia ovat kansainväliset Interreg IVA ja LIFE+. Ajankohtaiseen tilanteeseen 
kannattaa perehtyä internet-sivuilla: 
 
MAKE ja Leader  
www.maaseutu.fi  
www.pohjois-satakunta.fi > Aktiivinen Pohjois-Satakunta ry/Pohjois-Satakunnan Leader 
www.karhuseutu.fi  
 

1. Koordinaatiohanke 2008-2010 
 Karvianjoki-rahasto 
 paikalliset kehittämishankkeet 

2. Kustannus/hyötyhanke 2008-2010 
 kehittämisskenaariot  
 priorisoinnit 

3. Karttapalvelun kehittäminen 2008- 
4. Metsätalouden ojitusten vesiensuojelun tehostaminen 
2008-2010  
5. Maankäytön ja vesienhoidon yhteisen suunnittelun 
mahdollisuudet 2009- 
6. ForestFlood LIFE+ 2009-2012 

http://www.maaseutu.fi/
http://www.pohjois-satakunta.fi/
http://www.karhuseutu.fi/
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EAKR  Interreg IVA 
www.satakunta.fi > Satakuntaliitto > Rahoitus 
 
EAKR ja LIFE+ 
www.ymparisto.fi > Alueelliset ympäristökeskukset > Lounais-Suomen ympäristökeskus > Rahoitus ja avustukset > EU-
rahoitus 
www.ymparisto.fi > Kansainväliset asiat > Europan unioni > Life+ -rahoitus. 
 
 
6. Mahdolliset muut asiat 
 
Tauno Peltoniemi kertoi, että Kankaanpään kaupunki on toteuttanut suunnitelman ja saanut Länsi-Suomen ympäristölu-
paviraston luvan Kyynärjärven kunnostamiseksi. Hankkeen käynnistäminen on kuitenkin auki. Sovittiin, että Tauno 
Peltoniemi kutsuu koolle neuvonpidon asiasta Kankaanpään kaupungin, Karvianjoen kalastusalueen ja Karvian-
joen kunnostusohjelman kesken.  
 
Tauno Peltoniemi ja Teemu Tuovinen kertoivat, että Kankaanpään Pukanluoman sähkökalastuksessa ei havaittu kaloja. 
Kari Ranta-aho totesi, että asia edellyttää jatkoselvityksiä sillä kertaluontoinen toimi ei anna välttämättä luotettavaa tie-
toa. 
 
 
7. Seuraavat kokoukset 
 
SATAVESI-vuosikokous on torstaina 13.03.2008 Säkylässä. 
Karvianjoki-ryhmän seuraava kokous on tiistaina 06.05.2008 kello 10.00 Merikarvialla.  
 
 
8. Karvianjoki-ryhmän 1. vuoden toiminnan arviointi ryhmätöinä 
 
Suomen ympäristökeskuksen edustajat vetivät ryhmätyöt, joissa käsiteltiin seuraavia aiheita: 

• Verkostoituminen 
• Karvianjoki-ryhmän toiminta ja tavat 
• Karvianjoen kehittämisohjelma. 

 
Ryhmätöiden tulokset ja niiden perusteella tehtävät johtopäätökset sisältyvät "Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjo-
en vesistön kunnostuksessa 2006-2007" –hankkeen loppuraporttiin, joka tulee yleisesti saataville Internetiin 
www.ymparisto.fi/satavesi.  
 
Työn päätteeksi osallistujille jaettiin palautekysely Karvianjoen kehittämisohjelman valmistelutyöstä. 
 
 
9. Päätös 
 
Kokous päätettiin. 
 
 
 
 
 
 
Muistion laati 
 
Elina Joensuu 
Koordinaattori 

http://www.satakunta.fi/
http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/satavesi

